



Eng. Mansour AlHarbi

EVP - SAMI Defense Systems
Saudi Arabian Military Industries (SAMI)

EXECUTIVE BIOGRAPHY

Eng. Mansour AlHarbi serves as the Executive Vice President of Defense Systems at SAMI, leading the development of advanced indigenous capabilities in ammunition, missiles, and weapon systems. In addition to his core responsibilities, he is the Chairman of the Board at the Advanced Arabian Simulation Company and the SAMI-MBDA joint venture. He is also a board member of SAMI Aerospace Mechanics.

With over 30 years of industry experience, Eng. AlHarbi has held key leadership roles within the organization. Prior to his current position, he served as the Executive Vice President of Business at SAMI-AEC, where he oversaw the strategic and operational management of all business units, including key sectors such as defense and aerospace, digital solutions, security, and energy. In this role, he played a pivotal role in identifying and strategically pursuing new business opportunities, overseeing key departments, and shaping the company's overall business strategy.

Eng. AlHarbi holds a bachelor's degree in Electrical Engineering from King Saud University and has completed the Management Acceleration Program at INSEAD Business School.

SAMI was established in May 2017, as a wholly owned company of the Public Investment Fund (PIF) working under the directives outlined in the Saudi Vision 2030. Aiming to be among the top 25 defense industries companies in the world by 2030, SAMI plays a significant role in contributing to the localization of 50% of the Kingdom's defense spending, a key target of Saudi Vision 2030. SAMI combines the latest technologies and the best national talents, with the aim of developing innovative defense products and services of global specifications across its five business divisions: SAMI Aerospace, SAMI Land, SAMI Sea, SAMI Defense Systems, and SAMI Advanced Electronics. It also focuses on increasing exports and bringing International investment to the Kingdoms defense industries sector.

[Saudi Arabian Military Industries \(SAMI\)](#)



م. منصور الحربي

نائب الرئيس التنفيذي - أنظمة الدفاعية
الشركة السعودية للصناعات العسكرية (SAMI)



السيرة الذاتية التنفيذية

شركة SAMI، إحدى شركات صندوق الاستثمارات العامة، تأسست في مايو 2017م، تعنى بتطوير ودعم الصناعات الدفاعية في المملكة العربية السعودية وتعزيز اكتفائها الذاتي، وتلعب دوراً رئيسياً للمساهمة بتوطين 50% من إنفاقها الدفاعي ضمن أبرز مستهدفات رؤية السعودية 2030. وتطمح لتكون ضمن أفضل 25 شركة في هذا القطاع على مستوى العالم.

تستند الشركة إلى أحدث التقنيات وأفضل الكفاءات الوطنية بهدف تطوير منتجات وخدمات دفاعية مبتكرة بمواصفات عالمية، وذلك من خلال وحدات قطاعاتها الخمس الرئيسية، وهي: الأنظمة الطيران والفضاء، والأنظمة الأرضية، والأنظمة البحرية، والأنظمة الدفاعية، والإلكترونيات المتقدمة. وتركز الشركة على الإسهام في زيادة الصادرات، واستقطاب الاستثمارات الأجنبية إلى قطاع الصناعات الدفاعية الوطني.

[Saudi Arabian Military Industries \(SAMI\)](#)

يشغل المهندس منصور الحربي منصب نائب الرئيس التنفيذي للأنظمة الدفاعية شركة SAMI، حيث يقود تطوير القدرات المحلية المتقدمة في مجالات الذخيرة والصواريخ وأنظمة الأسلحة. بالإضافة إلى مسؤولياته الأساسية، يشغل منصب رئيس مجلس إدارة الشركة العربية المتقدمة للمشبهات، والمشروع المشترك ((SAMI-MBDA) كما أنه عضو مجلس إدارة شركة سامي للطيران والفضاء الميكانيكية.

يمتلك المهندس منصور خبرة تمتد لأكثر من 30 عاماً في القطاع، حيث شغل مناصب قيادية بارزة داخل المجموعة. وقبل توليه منصبه الحالي، شغل منصب نائب الرئيس التنفيذي للأعمال في شركة الإلكترونيات المتقدمة التابعة لشركة SAMI، حيث أشرف على الإدارة الاستراتيجية والتشغيلية لجميع وحدات الأعمال، والتي تشمل قطاعات رئيسية مثل الدفاع والفضاء، الحلول الرقمية، الأمن، والطاقة. وقد لعب دوراً أساسياً في تحديد الفرص التجارية الجديدة واستغلالها استراتيجياً، إضافة إلى توجيه استراتيجية الأعمال الشاملة للشركة.

يحمل المهندس منصور درجة البكالوريوس في الهندسة الكهربائية من جامعة الملك سعود، كما أكمل برنامج تسريع الإدارة في كلية INSEAD لإدارة الأعمال.